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The chemical industry comprises the companies that produce industrial chemicals. It is central to modern world economy,
converting raw materials (oil, natural gas, air, water, metals, and minerals) into more than 70,000 different products. Polymers
and plastics, especially polyethylene, polypropylene, polyvinyl chloride, polyethylene terephthalate, polystyrene and
polycarbonate comprise about 80% of the industry’s output worldwide. Chemicals are used to make a wide variety of consumer
goods, as well as thousands inputs to agriculture, manufacturing, construction, and service industries. The chemical industry itself
consumes 26 percent of its own output. Major industrial customers include rubber and plastic products, textiles, apparel,
petroleum refining, pulp and paper, and primary metals. Chemicals is nearly a $2 trillion global enterprise, and the EU and U.S.
chemical companies are the world's largest producers. The largest corporate producers worldwide, with plants in numerous
countries, are BASF, Dow, Shell, Bayer, INEOS, ExxonMobil, DuPont, and Mitsubishi, along with thousands of smaller firms.

In the U.S. there are 170 major chemical companies. They operate internationally with more than 2,800 facilities outside
the U.S. and 1,700 foreign subsidiaries or affiliates operating. The U.S. chemical output is $400 billion a year. The U.S. industry
records large trade surpluses and employs more than a million people in the United States alone. The chemical industry is also the
second largest consumer of energy in manufacturing and spends over $5 billion annually on pollution abatement.

In Europe, especially Germany, the chemical, plastics and rubber sectors are among the largest industrial sectors. Together
they generate about 3.2 million jobs in more than 60,000 companies. Since 2004 the chemical sector alone has represented 2/3 of
the entire manufacturing trade surplus of the EU. The chemical sector accounts for 12% of the EU manufacturing industry's added
value.

The chemical industry has shown rapid growth for more than fifty years. The fastest growing areas have been in the
manufacture of synthetic organic polymers used as plastics, fibres and elastomers. Historically and presently the chemical
industry has been concentrated in three areas of the world, Western Europe, North America and Japan (the Triad). The European
Community remains the largest producer area followed by the USA and Japan.

The traditional dominance of chemical production by the Triad countries is being challenged by changes in feedstock
availability and price, labour cost, energy cost, differential rates of economic growth and environmental pressures. Instrumental in
the changing structure of the global chemical industry has been the growth in China, India, Korea, the Middle East, South East
Acia Niceria Trinidad Thailand Brazil Venezuela and Indonesia.





Часть 1 Основные аспекты. Текст 1. Химическая промышленность
Химическая промышленность содержит компании, которые производят промышленные химикаты. Она находится в центре современной мировой экономики, превращая сырье (нефть, природный газ, воздух, воду, металлы и полезные ископаемые) в более чем 70 000 различных продуктов. Полимеры и пластик, особенно полиэтилен, полипропилен, поливинилхлорид, полиэтилентерефталат, полистирол и поликарбонат составляют около 80% промышленной продукции в мире. Химикаты используют для изготовления широкого выбора товаров народного потребления, так же как и тысячи вкладов в сельское хозяйство, производство, подрядное дело и сферу услуг. Сама химическая промышленность расходует 26 процентов своей продукции. Главные потребители промышленности включают резиновые и пластиковые изделия, текстильные изделия, швейную продукцию, перегонку нефти, целлюлозно-бумажное производство и первичные металлы. Химикаты – это предприятие почти в 2 триллиона долларов, и химические компании Евросоюза и Соединенных штатов самые крупные мировые производители. Самые крупные корпоративные производители в мире, с заводами во многих странах, это BASF, Доу, Шелл, Байер, INEOS, ЭксонМобиль, Дюпон, и Мицубиши, наряду с тысячами меньших фирм.
В Соединенных Штатах 170 крупных компаний.  Они управляют на международном уровне  более 2800 объектами вне США и 1700 дочерними компаниями или действующими филиалами. Производительность химикатов США – 400 миллиардов долларов в год. Промышленность США показывает профицит  большой торговли и имеет в штате более миллиона человек только в США. Химическая промышленность также второй по величине потребитель энергии в производстве и тратит свыше 5 миллиардов долларов ежегодно на борьбу с загрязнением.
В Европе, особенно в Германии, химические, пластиковые и резиновые отрасли находятся среди крупнейших промышленных отраслей  Вместе они генерируют около 3.2 рабочих мест в более чем 60 000 компаниях. С 2004 года химическая отрасль одна представила 2/3 профицита всей производственной торговли Евросоюза. Химическая отрасль составляет 12%  добавленной стоимости обрабатывающей промышленности Евросоюза.

 Химическая промышленность показывала быстрый рост более 50 лет. Самые быстрорастущие районы были в производстве синтетических органических полимеров, которые используются как пластик, волокна и эластомеры. Ранее и в настоящий момент химическая промышленность была сконцентрирована в трех областях мира, Западной Европе, Северной Америке и Японии (Триада). Европейское сообщество остается крупнейшим производящим районом, за которым следуют США и Япония.
Традиционное преобладание химического производства стран Триады было поставлено под сомнение изменениями доступности и цене сырья, трудовыми затратами, энергетическими затратами, льготными тарифами экономического роста и давлением окружающей среды. Эффективным в изменении структуры глобальной химической промышленности был рост в Китае, Индии, Корее, Ближнем Востоке, Юго-Западной Азии, Нигерии, Тринидаде, Бразилии, Венесуэле и Индонезии.
